
Ik begrijp het streven van de overheid om grip te krijgen op de veiligheid van de jongste 
kinderen in de samenleving. Dat is een nobel uitgangspunt. Het middel schiet hier echter het 
doel ver voorbij. De formulering "ernstig" is op zichzelf al te vaag, om daar iets mee te 
kunnen.  

Wat de ene persoon ernstig vindt (tand door de lip door valpartij omdat voetballen nog niet 
foutloos gaat) is voor de andere een "gewoon" ongelukje dat bij opgroeien hoort. 

De regelgeving zou alleen gaan gelden voor de kinderopvang. Bijzonder... 
Verhoudingsgewijs zitten kinderen maar een klein aantal uren van de week (in de meeste 
gevallen) in de kinderopvang. Waar zijn de scholen, sportclubs, jeugdzorg etc. etc. in dit 
verhaal?  

De kinderen tussen 0 en 4 jaar komen voornamelijk in de kinderopvang, klopt. Bij deze jonge 
kinderen speelt de discussie bewegingsarmoede, overgewicht, toegenomen schermtijd en 
achterblijvende motoriek nu al. Het risicovol spel wordt gelukkig steeds meer common 
practice in de kinderopvang. En dat is niet risicovol, dat is "gewoon spelen" zoals vele 35+ers 
geleerd hebben, vroeger. Het risicovol spel betekent dat we kinderen leren om hun 
mogelijkheden en onmogelijkheden te leren kennen van hun lijf. Rennend een bal schoppen 
als je nog niet echt kan rennen? Dat is ruimte geven aan risicovolspel bij peuters. En ja, dan 
val je soms. 

Willen we, als Nederlandse maatschappij, dit nog verder inperken, doordat de kinderopvang 
sancties opgelegd kan krijgen als er te veel kinderen vallen bij het buitenspelen? 

Nee, dat is vast niet een ernstig ongeluk. Toch? Maar kunnen we de lijn doortrekken vanuit 
de andere opgelegde regelgeving die ook "klein" begon? 

Eerst een fatsoenlijke verhouding tussen kinderen en medewerkers, nu een doorgeslagen 
systeem van de BKR waarop de geboortedag van een kind, tot op één exacte dag het 
verschil uitmaakt voor het inzetten van medewerkers? Een systeem waarvan zorginstellingen 
zeggen: Wat ingewikkeld, wij gaan geen "gewicht" hangen aan kinderen/leeftijden want daar 
is niet mee te plannen? En de kinderopvang moet dat wel, iedere dag? 

Wij zetten 3 tot 4 medewerkers in, op de BSO, daar waar de kinderen in 1 klas, met 1 
leerkracht zitten? Zelfde kinderen, zelfde groepssamenstelling, alleen andere wetgeving? 

Nee, ik geloof niet dat deze ongevallen-regeling zo "onschuldig" en klein blijft, zoals het nu 
lijkt.   

 

Wanneer kinderen op de spoedeisende hulp terecht komen, of bij een huisarts, dan lijkt me 
dat daar een vraag gesteld kan worden. Wat is er gebeurd en waar was dat. 

Dat kan, indien nodig (maar met wel doel?) geregistreerd worden in een centrale databank. 
Is het dan echt zo dat er verhoudingsgewijs veel ongelukken gebeuren in de kinderopvang? 
Meer dan thuis? Meer dan op scholen? Meer dan op sportclubs?  

Dan, maar alleen dan, kan er besloten worden dat er SAMEN gekeken kan worden naar het 
vermijden van ongelukken in de kinderopvang. Maar, zullen we eerst kijken OF dit wel de 
situatie is? 

 

Opnieuw lijkt de kinderopvang het doelwit te zijn van zinloze regelgeving. Soms niet zinloos, 
maar wel gericht op het extreem reguleren van de kinderopvang. Zeker in vergelijking tot 



aanpalende sectoren. (Denk aan BKR, drie-uurs regeling, jaarlijkse GGD-controles, 
aanvullende gemeentelijke eisen etc.) 

Waarom? 

 

Dit lijkt een wetsvoorstel voor de sier. Waarbij de kinderopvang de ellende mag dragen, weer 
de zwarte piet toegespeeld krijgt en opnieuw de problemen vanuit andere sectoren kan 
oplossen. Dit lijkt me niet de bedoeling. 

(Denk aan lerarentekort, dus klassen naar huis. Wie vangt de kinderen op? Kinderopvang 

Tekort aan plekken in de jeugdzorg: wie lost het op? Kinderopvang 

Leesachterstanden: wie moet er aan de slag: Kinderopvang 

Slecht weer, leerkrachten kunnen niet naar school komen: Kinderopvang lost het op 

Online lessen bij Corona en kinderen wel op school. Wie lost het op? Kinderopvang 

Etc. Etc. ) 

 

Ik denk dat de gehele sector graag meedenkt OF het echt zo onveilig is. OF er echt veel 
ongelukken gebeuren in de kinderopvang en HOE we dat kunnen veranderen ALS het zo is. 
Maar niet op deze manier.  

Zullen we, als rechtvaardig Nederland, ons eerst richten op het verzamelen van gegevens, 
binnen alle sectoren die werken met dezelfde leeftijdsgroep, voordat we de pijlen weer 
richten op de kinderopvang?


